
 

 

 

 
BRM.0012.6.11.2022 
 

Protokół nr 42/2022 

posiedzenia Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej  

Rady Miejskiej Inowrocławia,  

odbytego w dniu 18 października 2022 r. w Urzędzie Miasta Inowrocławia  

aleja Ratuszowa 36 
 

Czas  trwania posiedzenia 10.00 – 10.21 

 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

1. Stolarska Lidia     – Przewodnicząca Komisji 

2. Żukowska Maria   – Członek Komisji 
 

Nieobecny był radny Grzegorz Olszewski oraz radna Ewa Podogrodzka – 

członkowie Komisji. 
 

Lista obecności członków komisji stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia. 
 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum.  
 

Posiedzenie Komisji otworzyła Pani Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji, 

która po sprawdzeniu obecności członków Komisji stwierdziła, że w obradach 

Komisji uczestniczy 2 radnych, co wobec ustalonego składu Komisji wynoszącego 

4 osoby, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
 

Ad 2. Propozycje zmian do porządku obrad. 
 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

2. Propozycje zmian do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Komisji nr 41/2022 z 20 września 2022 r.  

4. Przygotowanie do zimy bezdomnych. 

5. Sprawy wymagające opinii Komisji.  

6. Sprawy bieżące. 
 

Ad 3. Przyjęcie protokołu nr 41/2022 z dnia 20 września 2022 r. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za przyjęciem protokołu nr 41/2022 z 20 września  2022 r.? 
 

Głosowanie:   za – 2 przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

 

 
 



 

 

Ad 4.  Przygotowanie do zimy bezdomnych. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Przedstawił materiał z autopoprawką.  
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Otwieram dyskusję. Czy są jakieś pytania do przedstawionego materiału? 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Uważam, że to najwyższy czas, aby powstała w Inowrocławiu izba wytrzeźwień. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Takie pomysły miał powiat.  
 

Maria Żukowska – Członek Komisji: 

Nie wszystkie gminy chciały partycypować w kosztach, a mimo wszystko szpital 

jest powiatowy. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Nikt nie chce partycypować. Gdyby to było zadanie zlecone to by się bili, a zapis 

ustawowy jest taki, że można prowadzić. Może prowadzić powiat, związek 

gminny, może miasto powyżej 50 tys. mieszkańców. My mieliśmy tą izbę, ale 

została ona zlikwidowana z tego względu, że po pierwsze nie mogło udźwignąć już 

finansów, a po drugie mieliśmy problemy z obsadami dyżurów lekarzy i tak 

wypadały te dni po kolei, ponieważ stawki, które oferowaliśmy były 

nieporównywalne do tych, które oni mają w szpitalach. Były dwa problemy, 

problem medyczny i problem finansowy. Ten pomysł padł już, że powiat będzie 

tworzył przy szpitalu oddział i to był dobry pomysł, bo gdyby to był oddział przy 

szpitalu jako izba, wtedy lekarz stażysta mógłby obsłużyć. Natomiast tak jak my 

mieliśmy to u nas stażyści nie mogli być zatrudniani, to musieli być pełnoprawni 

lekarze, a to też się wiązało ze stawkami.  
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Na spotkaniu w MOPS-ie Pani pielęgniarka ze szpitala z SOR-u przedstawiła, 

jakie są koszty leczenia osób z ulicy, bezdomnych, pod wpływem alkoholu. Jeden 

pacjent miał 15 razy robiony tomograf.  
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Zasada jest taka, że jak osoba jest pod wpływem alkoholu to na izbie zawsze był 

lekarz i była ta opieka medyczna, natomiast jak nie ma izby to mają być 

zatrzymani, bo zgodnie z ustawą o Policji, Policja musi zawieźć do szpitala, 

przebadać, można go do wytrzeźwienia zatrzymać w areszcie, bo tam już nie ma 

takich warunków jak na izbie, gdzie była opieka i monitoring. Jak ta osoba jechała 

do szpitala i lekarz zbadał, że ma 3 promile to jak się zgodzi? Przecież to jest 

śmiertelna dawka. A wiemy, że przy tych uzależnieniach niektórzy mają 3 promile 

i całkiem nieźle wyglądają i stąd żaden lekarz nie wyrażał zgody, aby poszedł do 

aresztu i musiał zostać w szpitalu. Robiła się taka sytuacja, że często przywieziony 

z urazem głowy to jest od razu szybka obsługa i ten koszt obsługi jest 



 

 

niewspółmierny. Może to jest kwestia samorządu, ale w skali kraju to są o wiele 

większe koszty niż w izbie wytrzeźwień.   
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Warto by było przeanalizować żeby ta izba wytrzeźwień powstała, bo będzie to 

z korzyścią dla miasta i dla powiatu. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

My tu nie mamy co się pochylać.  
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Możemy prosić czy składać interpelacje. Czekam za analizą finansową ze szpitala. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Najlepiej by było jakby powiat chciał utworzyć jako organ i jest taka możliwość.  
 

Maria Żukowska – Członek Komisji: 

Tak tylko, że chodzi też o finanse.  
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Wtedy wszyscy by musieli partycypować w tych kosztach. 
 

Maria Żukowska – Członek Komisji: 

Nie musieliby. To był problem jak byłam radną w powiecie, problem 

finansowania. Powiat chciał, Prezydent również chciał, ale nie wszyscy chcieli 

mieć udział w kosztach.  
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Gminy ościenne mówią, że Inowrocław jest największy i to my mamy płacić. To 

my ponosiliśmy wszystkie koszty, niektóre gminy się dopisywały, ale migały się.    
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Bardzo ciekawie został przygotowany też plakat informacyjny o pomocy dla 

bezdomnych.  
 

Maria Żukowska – Członek Komisji: 

A gdzie te plakaty zamierzacie rozwieszać? 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

To MOPS zajmuje się dystrybucją. Straż Miejska ma też ulotki.  
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

W ubiegłym roku Towarzystwo Pomocy Brata Alberta wygrało projekt odnośnie 

rozprowadzania żywności. W tym roku również posiłki będą rozdawane w trzech 

miejscach, przy ul. Magazynowej, na pętli autobusowej na Osiedlu Piastowskim 

i przy kościele Krzyża.  
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Jednego roku mieliśmy taki projekt, który polegał na tym żeby przebadać 

wszystkich bezdomnych pod kątem gruźlicy, bo pojawiła się gruźlica lekooporna. 



 

 

Bezdomni byli przebadani, mieli zrobiony rentgen żeby przeanalizować czy nie są 

nosicielami. My musimy się cieszyć, że jest organizacja, która chce prowadzić 

schronisko. Zarządzanie jest mniej kosztowne, bo nas to kosztuje w granicach 100 

tys., a gdybyśmy mieli prowadzić placówkę to już nie w tysiącach, a w milionach. 

Towarzystwo Pomocy Brata Alberta miało taki zapis w regulaminie, że 

nietrzeźwych nie przyjmujemy do schroniska, a gdyby to było schronisko miejskie 

to nie ma takiego zakazu. W tej chwili przepisy się zmieniły, ktoś kto chce mieć 

schronienie musi być trzeźwy.  
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Na spotkaniu dyrektor MOPS-u oraz pani prezes Towarzystwa Pomocy Brata 

Alberta i wyrazili wolę utworzenia miejsc z usługami opiekuńczymi, żeby nie 

wozić bezdomnych gdzieś po Polsce tylko żeby tutaj na miejscu ten problem 

rozwiązać, bo to też jest kosztowne. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Nie rozwiążą w całości tego problemu, bo już w ubiegłym roku był uruchomiony 

taki projekt ministerialny i na ul. Toruńskiej zrobili taki jakby dzienny pobyt dla 

osób bezdomnych. Teraz schroniska się profilują i chcą to przekształcić. Mogą 

przyjąć osoby z dysfunkcjami, taka osoba może być nawet leżąca i może w takim 

schronisku przebywać. Dotychczas było tak, że do schroniska można kierować 

tylko takie osoby, które same się obsłużą. Ustawowo to się trochę zmienia i oni 

chcą mieć takie profile, bo to się wiąże ze środkami, które uzyskują z budżetu 

centralnego i Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej korzysta z tego. To nie jest tak, 

że musimy wszystkich dawać do takiego schroniska, bo jest jeszcze coś takiego jak 

prawo pacjenta. Nasi bezdomni jadą do innego schroniska, chcą tam być i wtedy 

między MOPS-ami reguluje się kwestie kosztów. Ustawodawca chciał wprowadzić 

jeden standard dla wszystkich w schroniskach żeby bezdomni nie jeździli po 

schroniskach. Żadne miasto nie było zainteresowane tworzyć takie schroniska, ale 

ta standaryzacja powoduje to, że będą musiały być i jeżeli organizacja prowadzi 

schronisko to będzie musiała do tego standardu dojść, a jeśli gmina to standard 

będzie musiała zapewnić. Wtedy uniknie się tego wędrowania od schroniska do 

schroniska. 
 

Ad 5. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

Nie było.  
 

Ad 6. Sprawy bieżące. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Na poprzedniej Komisji poprosiłam panią Skarbnik o przygotowanie informacji, 

jakie środki przeznaczamy na pomoc dla Ukrainy. Te środki otrzymujemy 

z budżetu centralnego i jest to 4 882 043 zł, wydatkowane środki to 4 850 000 zł. 

Na zakwaterowanie jest najwyższa kwota 2 763 000 zł. Na wypłatę świadczeń 

pieniężnych z MOPS-u to jest 40 zł na osobę. To tak w ramach informacji. 
 



 

 

W związku z wyczerpaniem porządku, Przewodnicząca zamknęła posiedzenie 

Komisji. 
 

 

Przewodnicząca Komisji 

Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej 

 

/-/Lidia Stolarska 

Protokółowała: 

/-/Daria Górska 


